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06 Rinži...

Muhasto vreme nam kar naprej nagaja. Mladina se je le malo časa veselila zmrznjene Rinžc. 
Tudi ribiški čoln čaka na bregu boljšega vremena. Vremenarji nam obetajo še zelo hudo zimo

Občinska konferenca SZDL Ribnica

Seminar za 
vodstva krajevnih 
organizacij SZDL
Včeraj je bil v Kočevju semi- 

ear za vodstva krajevnih organi
zacij SZDL. Udeležilo se ga je 40 
članov Socialistične zveze. Na se
minarju so obravnavali najvaž
nejše naloge krajevnih organiza
cij. Namen seminarja, ki ga je 
organiziral Obč. odbor SZDL je 
usposobitev vodstev krajev, orga
nizacij.

Po končanem seminarju so ude
leženci obiskali podjetje »Itas«, 
kmetijsko upravo Cvišlerje in 
*‘ubske prostore na Rudniku.

OB ROBU

NEW YORK. - 30. jan. (Ta
njug). V sedežu OZN pripisujejo 
velik pomen seji Varnostnega 
sveta, ki jo je predsednik Lufti 
sklical za 1. februar. Tokrat naj bi 
razčistili številne stare in nove 
kongošks probleme. S posebnim 
zanimanjem pričakujejo ameriško 
stališče. Novi ameriški stalni 
predstavnik v OZN Adlai Steven
son je sedaj trenutno v Washing- 
tonu, kjer je bržda že poročal o 
svojih prvih vtisih.

Na dnevnem redu sestanka VS 
bo več zahtev in problemov. Med 
di ugimi bodo pretresali tudi zah
tevo sedmih dežel, da izpustijo

šali vse državljane Etiopije, ki so 
stari 21 let, ne glede na rasno 
pripadnost, vero, socialni položaj, 
poklic in spol.

DJAKARTA. — 31. janu. (Reu
ter). — Nedavne poplave na Za
hodni Javi so povzročile škodo za 
približno sedem milijonov funtov 
šterlingov. Poplave so uničile pri
bližno 225.000 akrov obdelovalne 
zemlje.

Po obisku na poplavljenem po
dročju je viceguverner prizadete 
pokrajine izjavil, da bo izgublje
no bržkone 75 % pridelka riža. Ra
zen tega so poplave uničile veliko 
cest in železniških prog.

SKLADEN NAPREDEK
INDUSTRIJE IN KMETIJSTVA

NAPREDEK OBČINE JE STVAR VSEH OBČANOV. IZKORISTIMO NAJPREJ LASTNE MOŽNO
STI. NOVI GOSPODARSKI OBRATI BODO ZAPOSLILI SE 410 DELAVCEV. VEC SKRBI STRO
KOVNIM KADROM. KRAJEVNE ORGANIZACIJE USTANAVLJAJO SEKCIJE ZELO POČASI!

RIBNICA, 29. januarja — Skrb za hitrejši gospodarski napredek predvidenimi investicijami bodo 
občine, ter skladen razvoj kmetijstva in drugih gospodarskih de- ustanovili močne živinorejske ob- 
javnosti, je bila v ospredju razprave na današnji občinski kon- j rate. Mnogo več moramo storiti 
fercnci Socialistične zveze. Brez dobrih strokovnjakov ne bo mo- za boljše pogodbeno sodelovanje, 
gcče napredovati. Volivci premalo sodelujejo pri reševanju komu- Predvidoma bo naraščala kmet. 
nalnih problemov je bilo ugotovljeno v referatu obč. odbora SZDL, proizvodnja v zadružnem sektor- 
ki ga je prečital predsednik France Debeljak. 175 delegatov iz vseh ju 12,5 %, na privatnih gospodar- 
krajev občine je navdušeno pozdravilo Matija Malcžiča, ki je so- stvih pa približno 8 %. 
deloval v razpravi in izrazil mnenje, da ribniška občina v zadnjem Kmetijstvo in gozdarstvo imata 
času lepo napreduje. v investicijski politiki še posebno

nalogo pri izgradnji kmetijskih
Poročilo in razprava sta odkri-1 komune so številna obrtna pod- | proizvodnih obratov, mehanizaciji, 

vala probleme in naloge, značilne' jetja, ki imajo mlade kolektive in i vzdrževanju gozdov in ureditvi 
za občino, ki šele razvija gospo-1 so se uspešno razvila šele lani. ] gozdnih komunikacij. Sredstva se 
darstvo po sodobnih proizvodnih Prav gotovo 176 milj. dinarjev ne '■ bodo koristila na podlagi skrbno 
načelih. Občina Ribnica ima nam-1 bo zadostovalo za vse tisto, kar 
reč še vedno več kot 70 % kme- obrt potrebuje v prihodnjih petih 
tijskega prebivalstva. Prav tu so letih. Saj so nekatera obrtna pod- 
velike rezerve odvišne delovne si- jetja stisnjena v male neprimer- 
le, ki jo moramo zaposliti že vine prostore, pa tudi s sodobno 
bližnji prihodnosti. Zato je skrb! 
za rekonstrukcijo, razširitev in 
ustanavljanje novih industrijskih 
obratov podvojena. Vzporedno pa 
moramo skladno napredovati v 
kmetijstvu, obrti, trgovini in dru-! 
gih gospodarskih dejavnostih, če
prav se sedaj tu kažejo še dokaj 
enostranski ukrepi. Tu ne more
mo postavljati pravil, saj je od 
občine odvisno, kako se uporab
ljajo razpoložljiva investicijska 
sredstva. Potrebno pa bo najti 
pravilno razmerje, ki bo v skladu 
z navedenimi principi. Predvsem 
bodo važna investicijska vlaganja 
v prihodnjih petih letih.

Osnutek perspektivnega petlet
nega načrta je dan v razpravo 
volivcem. Obe industrijski pod
jetji, LIP in Opekarna, bosta v 
razširitev in rekonstrukcijo v pri
hodnjih petih letih vložila znatna 
sredstva. Podjetje LIP bo zgradilo 
obrat gradbenih opažev, obrat lu-

pripravljenih predlogov in načr
tov.

Konferenca je nakazala osnovno 
nalogo SZDL, ki naj bo v mobili
zaciji in aktivizaciji vseh sil za

Televizor ali igrača?
ga lc dobi,i ~ tele- 

*5"liko skritega ponosa je bilov teh besedah.
"V jtaši vasi imamo televizor!« 

To ni kar tako. Zimski večeri 
bodo sedaj mnogo krajši. Živ
ljenje v klubu pa razgibano in 
prijetno.«

V kočevski občini se lahko 
Pohvalimo z mnogimi televizor
ji- Skoraj 30 je montiranih v 
klubskih prostorih od Podprcske 
do Fare in Koprivnika. Težka 
je bila pot od tihe želje do na- 

ave televizorja. Sto osemdeset 
isocakov je precej denarja, ki 

le tk,rajevne organizacije SZDL 
ezko spravijo skupaj.

•judYV' razuml.iivo razočaranje 
jih, rw?an'ia loki» Fari, Kočar- 
kjer s arjih in drugje, povsod" 
*Orif»„ ° nabavili televizorje
rame« i »a™ kjcr naše *pano- 
«e > .kanejo zadovoljivo sliko 

Orion« še oglasi ne. Drugod
kvar?« tclevizorji te znamke po- 
. an.io zc po nekaj urah dela. 
fl£p,rav zagotavljajo, da so dc- 
cKtni deli odstranjeni, so tclevi- 
orJi še naprej pokvarjeni.
Ljubljana je s svojimi poprav- 

jainicami daleč, popravilo pa 
.inag°,'n zamudno. Državljani se 

pravičeno sprašujemo, kdo je 
odgovoren za uvoz aparatov, ki 

F?yzroča.jo le jezo in stro
de. Kdo zgublja pri tem? Tr

govina prav gotovo ne, saj takš
ne aparate še v,edno prodaja.

premiera Lumumbo. Poleg tega 
bodo pretresali Kasavubujeve ob
tožbe, da se ZAR vmešava v no
tranje zadeve Konga, njegovo 
zahtevo, da umaknejo predstav
nika OZN Dajala, in o sklepu 
ZAR, Maroka in Indonezije, da 
umaknejo svoje čete iz sestava 
s'l OZN. Na seji bodo prebrali 
Judi pismo generalnega tajnika 
Hammarskjolda, ki ga je ta po
slal vs.

NEW DELHI. - 30. jan. (Ta
njug). Glavni tajnik OZN Ham- 
marskjold je znova zaprosil In
dijo, naj pošlje v Kongo svoje 
enote, da bi tako nadoknadila od- 
hod onih čet azijskih in afriških 
dežel, ki jih nameravajo v krat
kem umakniti. Ko je pred dnevi 
prispel v New Delhi prvi tak po
ziv, je tamkajšnji tisk napisal, da 
je »skrajno neverjetno«, da bi In
dija ugodila takim zahtevam. Vče
rajšnji »Hindustan^ Times« pa ob 
ponovni zahtevi piše, da bo vlada 
sprejela svoje dokončno stališče 
šele potem, ko bo zvedela za sta
lišče in sklepe VS. Sam časnik 
obsoja delo sedanje misije OZN 
in očita Hammarskjoldu, da je 
poglavitni neposredni krivec za 
take razmere v Kongu.

ADIS ABEBA. - 31. januarja. 
List »Ethiopian Herald« je obja
vil uradno sporočilo, ki pravi, da 
bodo letos junija v Etiopiji volit
ve v parlament. Popisovanje vo
livcev, kakor pristavlja sporočilp, 
ki ga prenaša TASS, se je že za
čelo. V volilne sezname bodo vpi-

mehanizacijo se ne morejo pohva- 
ščenega furnirja, novo sušilno ko-| liti. Kovinskemu podjetju je po- 
moro za les, mehanično delavnico' trebna nova montažna hala in
in razširilo obrat vezanih vrat, 
za kar bodo porabili 431 milj. din.

V Opekarni bodo modernizirali 
in mehanizirali proizvodnjo z na
kupom kopalnega bagra. Uredili 
pa bodo tudj umetno sušilnico, re-

novi stroji.

izvajanje nalog družbenega per
spektivnega plana. Socialistična 
zveza mora biti organizator in po
budnik vseh akcij za dosego po-

Podjetnemu mlademu kolektivu ’ litičnih in gospodarskih ciljev v
mizarjev »Hrasta« iz Dolenje vasi 
so tudi na konferenci dali vse pri
znanje.

Čeprav je v občini precej de-
konstruirali strojnico, krožno peč javnosti uslužnostne obrti, usluge

TUNIS. — 30. januarja (Tanjug). 
Zadnja poročila vrhovnega po
veljstva alžirske narodnoosvobo
dilne vojske govore o povečani 
bojni delavnosti na vsem alžir
skem ozemlju. Poleg napadov na 
oporišča in uničevanja francoskih 
oklepnih vozil ter elektriziranih 
bodičastih ovir je alžirska narod
noosvobodilna vojska v zadnjem 
času organizirala po vsej deželi 
mnoge izrazito partizanske akcije. 
Ko se izogibajo spopadom z več
jimi francoskimi vojaškimi eno
tami, vpadajo alžirski komandosi 
v mesta in naselja, kjer napadajo 
javne in upravne objekte.

NORFOLK (Virginia). - Na por
tugalski ladji »Santa Maria« je 
prejšnji teden izbruhnil politični 
upor pod vodstvom kapetana Gal- 
vaom. Na ladji je bilo okrog 600 
potnikov. Ladja se je zasidrala 
pred brazilsko obalo. V bližini 
brazilske luke Recife so se za
sidrali štirje ameriški rušilci. So
dijo, da se bodo nanje vkrcali pot
niki iz »Santa Marije«.

ELISABETHVILLE. - Pred
stavniki misije OZN v Katangi so 
protestirali pri separatistični Com- 
bejevi vladi zaradi bombardira
nja mesta Manona v Severni Ka
tangi.

Po vesteh Tanjuga iz Kaira so 
belgijska letala v službi Combeja 
spet bombardirala mesti Kongolo 
in Lualaba ter vasi zahodno od 
Manona. Pri tem je bilo ubitih 
nad 3.000 mirnih državljanov.

in transport. Skoraj 39 milijonov 
dinarjev bodo porabili zato.

Tekstilni obrat v Jurjeviči v 
osnutku še ni upoštevan.

Gradbeno podjetje za pospešeno 
izvajanje gradenj potrebuje več 
gradbenih strojev.

Tudi razprava je pokazala, da 
je gostinstvo v Ribnici izmed vseh’ 
gospodarskih panog najbolj ne-

ne zadovoljujejo. V prihodnjih 
letih bomo morali organizirati v 
občini močan obrtni center, ki bo 
sposoben z modernim načinom de
la hitro in kvalitetno zadovoljiti 
potrebe naših delovnih ljudi. Po
trebe se kažejo na vseh področjih, 
predvsem pa popravljalnice, elek- 
tromehanike, mehanična delavni
ca in podobno. Že sedaj bi lahko

komuni. Spodbujati mora inicia
tivo čim širšega števila državlja
nov, proizvajalcev, kolektivov in 
gospodarskih organizacij. Neneh
no mora organizacija pojasnjevati 
svojim članom tudi splošno jugo
slovanski politični, ekonomski in 
družbeni razvoj.

Gospodarske investicije bodo v 
prihodnjih petih letih znašale 1 
milijardo dinarjev napram 960 
milijonom negospodarskih inve
sticij. Razmerje se približuje 
50 :50, kar je sicer pod repub
liškim povprečjem, vendar pa mo
ramo pri tem upoštevati, da je 
ribniška občina gospodarsko še 
slabo razvita, zato so večje go
spodarske investicije upravičene.

Komunalna dejavnost bo usmer
jena na gradnjo stanovanj, ure
ditev cest, nabavo avtobusa, ure
ditev nekaterih vodovodov in po
dobno. Mnogo je še potreb, ki ne 
bodo mogle biti realizirane do le
ta 1965.

Kadrovska politika pri nas še 
marsikje šepa. Stalno se pritožu
jemo na pomankanje strokovnja
kov. S štipendiranjem mnogokrat 
rešujemo socialen problem, saj 
imamo primere, ko štipendisti že 
sedaj ne izpolnjujejo svojih ob
vez in naših pričakovanj. So pa 
tudi primeri, ko se gospodarska 
organizacija strokovnjaka brani, 
čeprav ga je sama izšolala. Ti po
javi so neodgovorni in škodijo go
spodarskemu napredku občine. 
Nadaljni razvoj industrije in me
hanizacija zahteva sposobnih ka
drov. Te si morajo tudi podjetja 
vzgajati, predvsem iz vrst delavcev. 

Na področju občine deluje se- 
moramo posve- daj 16 krajev, organizacij SZDL.

titi kmetijstvu vso skrb. Gospo- Število članstva napram številu
Tudi stanje v trgovini je le m a- darsko močni zadrugi v Ribnici volivcev je zelo nizko, saj znaša

lo boljše. i in Sodražici imata vse pogoje za le 63 %. Krajevne organizacije so
V razpravi so delegati izrazili modernejšo proizvodnjo. Prihod- dolžne takšno stanje popraviti,

pomisleke na realnost planiranja nja leta bodo za kmetijske inve- Krajevne konference so izpričale
v obrtništvu. Značilnost ribniške sticije porabili 112 milj. din. S (Nadaljevanje na 2. strani)

Stanovanjske zgradbe v Ribnici

urejeno. Lokali so majhni, opre
ma pa neprimerna. Dograditev 
ceste Ljubljana—Kočevje ribniško 
gostinstvo ne sme najti nepriprav
ljeno. V prihodnjih letih se za

organizirali razne servise pri sta
novanjski skupnosti, vendar je 
problem prostorov še vedno zelo 
občuten.

V industriji predvidevamo po-
ureditev gostinstva predvideva 195 j rast industrijske proizvodnje za 
milj. din. V naši občini imamo | 14 5 % letno.
celo vrsto prekrasnih izletniških
točk, ki jih za razvoj turizma še rlbnišk komune 
premalo izkoriščamo. 1 rmniSKe komune

Prav zaradi agrarnega značaja
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enotnost članstva Socialistic, zve
ze, čeprav so ponekod zašli na 
ozke komunalne probleme.

Mnogo sklepov o delu krajev
nih organizacij, predvsem v zvezi 
z ustanavljanjem sekcij in uredit
vijo klubskih prostorov, še ni re
aliziranih. V Dolenji vasi tožijo, 
da nimajo primernega prostora za 
klubsko življenje. Prav gotovo bi 
dvorana v bivši občini idealno slu
žila temu namenu. Mnogo bodo 
morale krajevne organizacije še 
napraviti, da bo postalo delo or
ganizacije res privlačno za vse 
člane.

Na konferenci je bilo opozor
jeno na konservativnost nekaterih 
članov ObLO, ki so le nekaki va
ški možje, in ne vidijo gospodar
stva občine. To, da so na treh se
jah glasovali proti odloku o gno
jenju in boljšem izkoriščanju 
kmetijskih zemljišč, jim prav go
tovo jemlje naziv in smisel ljud
skega odbornika.

Organom družbenega in delav

skega upravljanja bodo morale 
tudi krajevne organizacije Socia
listične zveze nuditi vso pomoč. 
Usposabljati in poglabljati mora
mo demokratičnost in smisel za 
družbeno upravljanje. Vzporedno 
se morajo razvijati tudi občinski 
in krajevni organi, razni sveti, 
zbori volivcev ter drugi organi 
v ustanovah zdravstva, prosvete 
in drugod.

Obveščenost državljanov ne sme 
biti več le formalno lepljenje 
oglasov na občinsko desko. Vsak 
državljan mora aktivno sodelo
vati pri reševanju komunalnih 
problemov.

Mnogo je bilo govora o izobra
ževanju, šolstvu in kulturni de
javnosti.

Razprava je izzvenela v težnji: 
komuno gospodarsko okrepiti, pri
četi z delom novih industrijskih 
in obrtnih dejavnosti ter zaposliti 
odvišno delovno silo. Nedvomno 
bodo organizacije Socialistic, zve
ze pri tem odločno sodelovale.

Dobro gospodarijo
Pred kratkim nas je pot vodila 

po Sodražici. Bil je prijeten zim
ski dan.

V pisarni upravnika KZ Fran
ceta Levstika je bilo prijetno to
plo. Miza je bila obložena s pa
pirji, mapami in drugim.

Živinoreja, to je bila glavna te
ma našega razgovora. Sodražica z 
okoliškimi vasmi je znana po do
brih živinorejcih — in dobri živi-

Kratek sprehod — in bili smo v 
hlevu. Mlada okrogla živina nas 
je radovedno ogledovala. Živina 
je lepa in skrbno negovana. Opa
zili smo, da je v hlevu red in 
čistoča, kar je seveda prvi pogoj 
za uspeh v vzreji.

Že prej smo začeli razgovor, 
kako bo posloval živinorejski ob
rat. Zadruga je napravila svoj
stven načrt. Mlado plemensko ži-

Hlev v Sodražici

ni. Plemenska živina iz Sodražke 
doline je našla kupce v številnin 
krajih doma in na tujem. Kmetje 
so res dobri živinorejci, ki se spo
znajo na vzrejo živine. Pri tem 
dobijo vso pomoč pri zadrugi, ki 
je močno zainteresirana predvsem 
za napredek živinoreje.

Z ozirom na tradicijo je razum
ljivo, da je začela zadruga že pred 
leti razmišljati o lastnem živino
rejskem obratu. Lansko leto so 
načrte realizirali. Nekdanje svi
njake zunaj Sodražice so preure
dili v hlev in ga napolnili z 501 
glavami mlade plemenske živine. 
To je za začetek. V načrtu imajo, 
da bodo še letos v grobem zgra
dili hlev za 100 glav mlade živine.

V Petek, 27. januarja je bilo za- I kretariatu, v določenih primerih 
sedanje plenuma Občinskega ko- j pa tudi plenumu, 
miteja ZK Kočevje. Glavni točki | Program dela Obč. komiteja za 
dnevnega reda sta bili: poročilo j I. polletje je zasnovan predvsem 
o delu komiteja v preteklem letu ! na obveznostih oz. nalogah ZK in 
in program dela za prvo polletje. I po svoji vsebini predstavlja kon- 
Delo Občinskega komiteja je bilo j kretno delo ZK iz širšega (načel- 
v preteklem letu izredno plodno, i nega) programa. Posebna skrb je 
Poročilo je podal org. sekr. Ivan ! posvečena kvaliteti članstva, ide-

Plenum občinskega 
komiteja ZKS Kočevje

vino bodo imeli v hlevu do viso
ke brejosti, potem pa jo bodo pro
dali, hlev pa napolnili z novo 
mlado živino. V hlevu bo živina 
samo v zimskem času. Od spo
mladi do jeseni pa bo zadružna 
živina na prostranih pašnikih 
Travne gore. Dobra kombinacija. 
Rezultat take vzreje bo prav go
tovo zdrava in lepa živina.

Zadruga je vložila za obnovo 
pašnikov na Travni gori precej 
sredstev. Večletni trud se jim bo
gato obrestuje. Poleti nakosijo ve
liko sena, s katerim krmijo ži
vino v zimskem času. Zvedeli 
smo, da jim krmna baza za nji
hov živinorejski obrat zadostuje.

Živinorejski obrat je postal

Vesel. Člani sekretariata so ob
iskali skoro vsa podjetja v Ko
čevju in bližnji okolici. Ob tej 
priliki so imeli skupne posvete s 
člani osnovnih organizacij v pod
jetjih in s predstavniki organov 
delavskega upravljanja. Ta nepo
sreden kontakt je še v večji meri 
zbližal osnovne organizacije in de
lovne kolektive s komitejem. Smo
ter teh posvetovanj je bil tudi v 
tem, da se člani Obč. komiteja 
povsem seznanijo z razmerami v 
podjetjih, v kakšnih okoliščinah 
delajo proizvajalci in v čem so 
perspektive bodočega razvoja po
samezne gospodarske organizaci
je. Bodoči razvoj komune zavisi 
predvsem od njene gospodarske 
moči, kar v nekem smislu tudi 
določa koncept dela Obč. komite
ja oz. mu določa orientacijo.

Na mnogih sektorskih konferen
cah in posvetovanjih s sekretari
ati osnovnih organizacij ZK je 
Obč. komite obveščal člane o svo
jem delu, jim dajal napotila za 
bodoče delo, obenem pa sprejemal 
zdrave predloge in pobude. Iz te 
dialektične povezave se odraža tu
di odgovornost Obč. komiteja ZK 
pred vsemi člani ZK.

Obč. komite je v preteklem le- ] 
tu posvečal posebno skrb idejno 
političnemu izobraževanju komu
nistov. V okviru Delavske uni
verze deluje večerna politična šo
la z dvema oddelkoma, v katerih 
je 56 slušateljev. V letošnjem le
tu bo v februarju večdnevni se
minar za mlade oz. novosprejete 
komuniste.

Plodno je bilo delo posameznih 
komisij pri Obč. komiteju ZK, 
predvsem ideološko politične, ka
drovske in organizacijske. 3 svo
jem delu so komisije poročale se-

stvarnost. Socialistični obrat je 
postavljen na dobre temelje.

Najvažnejši dejavnosti naše za
druge sta živinoreja in gozdar
stvo, je poudaril upravnik zadru
ge. Res je, prvo se dopolnjuje z 
drugim. Zadruga bo razvijala ži
vinorejo — v svojem obratu in 
nudila strokovn opomoč živino
rejcem — zadružnikom. Gozdarski 
obrat, ki deluje v sklopu zadruge 
pa bo skrbel, da bo gozd pravilno 
izkoriščen in negovan.

Ker je bilo premalo časa, nismo 
mogli vzeti v »pretres« vprašanje, 
kdaj bodo nadaljevali z regula
cijo potoka Bistrica, ter meliora
cijami na tem področju. Sicer pa 
o tem kdaj drugič.

-or

ološki in organizacijski krepitvi 
osnovnih organizacij in obratnih 
komitejev. Pogosteje bodo tudi 
zasedanja plenuma. Program za
jema zagotovilo, da bodo komu
nisti aktivno delali na pripravah 
in izvajanjih raznih proslav in 
slovesnosti ob 20. letnici revolu
cije.

Občni zbor kraj. 
organizacij 
ZB Kočevje

V ponedeljek, 30. januarja je 
bil občni zbor krajevne organi
zacije ZB Kočevje.

Občni zbor je bil dobro pri
pravljen. Dvorana množičnih or
ganizacij je bila nabito polna — 
prisotnih je bilo 158 članov. Pred
sednik organizacije tov. Ivan Vi- 
doševič je prebral poročilo o delu 
ZB v letu 1960. Delo članov ZB 
je bilo zelo plodno. Skupno z or
ganizacijo ZB v Starem logu so 
s prostovoljnim delom uredili 
grobišče padlih borcev in talcev 
v tem kraju. Razvili so prapor, 
izdali spominski album, organizi
rali nabiralno akcijo, pomagali 
članom pri zbiranju dokumentov 
o priznanju službenih let itd. Po
sebno skrb je organizacija posve
čala članom, ki so potrebni zdrav
stvene nege. Na klimatskem in 
zdraviliškem zdravljenju je bilo 
lani 58 borcev. Mnogo otrok pad
lih borcev prejema štipendije ali 
socialne podpore, vendar pa se 
nekateri izmed njih slabo uče. To 
pa nikakor ni v skladu s priza
devnostjo družbe, Ki skrbi zanje. 
Poročilo predsednika se je dotak
nilo tudi izobraževanja in pre
kvalifikacije članov ZB. Mnogi 
člani so si pridobili ustrezne kva
lifikacije s šolami, tečaji in prak
so ter sedaj z moralnim notra
njim zadoščenjem uspešno sode
lujejo pri naporih za gospodar
ski napredek.

Po poročilu se je razvila plod
na razprava. Diskutirali so o zbi
ranju zgodovinskega gradiva in 
spominov iz NOB, o izdaji biogra
fije Jožeta Seška in izdaji Kočev
skega zbornika, ter o nagradnem 
natečaju za najboljše črtice iz 
partizanskega življenja. Razprav
ljali so tudi o programu proslav 
ob 20-letnici vstaje. Prisotni so se 
s tem programom strinjali in ob
ljubili, da bodo sodelovali pri iz
vajanju raznih slovesnosti v jubi
lejnem letu.

»Kara as ...«

»Potniški vlak proti Kočevju 
stoji na tretjem, slepem tiru na 
desni strani perona; odhod ob 
19. uri 18 minut,« govori hreščeč 
moški glas iz zvočnika. Mnogi 
se ob teh besedah poženejo pro
ti vlaku, ki ima najslabše me
sto na ljubljanskem kolodvoru.

»In zažvižgal je vlak skozi 
mrak ...« Začenja ritem počas
nega udarjanja železnih koles, 
pravo nasprotje dobe v kateri 
živimo. Ali ima danes čas zares 
tako nizko ceno? Povsod obču
timo tempo življenja, ki ga še 
komaj dohajamo. Človek je da

leč presegel zvočno hitrost. Vsak 
dan pričakujemo let prvih ve
soljskih potnikov. Naš vlak pa 
s polževo hitrostjo tudi z 20 km 
na uro.

Kolesa začnejo bolj enako
merno udarjati svojo pesem. Z 
njimi pride tudi življenje v vla
ku v svoj tir. Kolone mladih 
fantov se sprehajajo po vlaku. 
»Koga iščejo, — kaj iščejo?« 
Verjetno tudi sami ne vedo od
govoriti. Mladi so še in neurav
novešeni, zato nimajo obstanka. 
Čez čas se kolona obrne in po
tuje v obratni smeri. Koliko 
brezobzirnega loputanja z vrati, 
koliko živčnega prerivanja.

Nekdo se oddvoji iz kolone in 
prisede k plavolasi dijakinji. Cas 
vožnje je hotela izrabiti za uče
nje. Skrito in sramežljivo po
gleduje mimoidoče. Ob sprem
ljevalcu jo kmalu mine zadrža
nost. Njene besede zvenijo tako 
naivno sladko. Morda je prav 
on, njena skrita ljubezen.

V kotu je vesela družba. Glas
ni so in smeh je izraz njihove 
brezskrbnosti. Dekleta se iz srca 
smejejo »duhovitim« fantom. 
Kdo bi jim zameril, saj je nji
hova edina skrb, strah pred 
»cvekom«, ki ga lahko zaslužijo 
že jutri.

Se nekdo je glasen v našem 
vagonu. Starejši železničar spet 
pripoveduje svojo tragično zgod
bo. Zimskega dne pred nekaj

leti mu je namreč na stopnicah 
vlaka spodrsnilo. Padel je in 
vlak mu je odrezal nogo. — Vsa
ka zgodba je le enkrat lepa in 
vzbuja človekova čustva. Odbi
jajoče je če pripovedi botruje 
alkohol.

Vlak vozi nekoliko hitreje. Za
vore zacvilijo. Grosuplje! Tu do
bimo nove, razpoložene potnike. 
Kako ne, saj nosijo polne ste
klenice dobre volje v rokah in 
nahrbtnikih. Seveda imajo pre
cej shranjene tudi »pod kapo«. 
Precej glasni so ...

V vagonu je vroče. Kljuka za 
regulacijo toplega in hladnega, 
je že izgubila svojo funkcijo. 
Ljudje se presedajo, dremljejo, 
preganjajo slabosti ob odprtem 
oknu ali zunaj pred vrati.

Nekdo sedi nepremično in gle
da skozi okno. Kaplje dežja ri
šejo po oknu poševne črte. Svet

loba pleza po skalovju, dreve
sih in grmovju, izginja in se 
zopet vrača. Vsak trenutek riše 
drugačno sliko. Težko je reči, 
kaj človeku pripoveduje ritem 
spreminjajoče svetlobe. Morda 
obnavlja zgodbo težke preteklo
sti, ali pa se njegove misli uk
varjajo s skrbmi družinskega 
življenja. Nemo pripovedovanje 
svetlobnega spremljevalca pa mu 
vliva vero v lepšo prihodnost...

Nasproti mi sedi možakar iz 
sosednje republike. Pri vsaki 
postaji sprašuje, »kad če Kočev
je?« Gotovo prvikrat potuje po 
tej progi. Tudi se, 'da bi razu
mel slovensko. Zaman.

Razen redkih še »živečih« je 
vagon kot speča Matjaževa voj
ska. Eden zavit v plašč, drugi 
globoko sklonjen naprej, da mu 
glava počiva na kolenih, tretji 
ima glavo naslonjeno na ramo

svoje sopotnice. Mnogi stalno 
nekaj pritrjujejo. Glave držijo 
pokonci. Napor je prevelik, gla
va počasi leze naprej in omah
ne. Zdrznejo se, zopet zravnajo 
in igra se nadaljuje.

Nenadoma začnemo voziti hi
treje, v vagonu postane živah
nejše. Ustavimo se na postaji, 
kjer izstopi največ potnikov. Do
brepolje! Vagon se je skoraj po
polnoma izpraznil. Plinske sve
tilke, ki so sprva močno svetile, 
polagoma ugašajo, kot bi se dr
žale načela, da manjšemu števi
lu potnikov pripada tudi Slabša 
svetloba. Sicer pa živimo v do
bi avtomatov!

Sedaj je možnost izbrati pro
stor z ugodnejšimi klimatskimi 
razmerami v sosednjem vagonu. 
Ta je lepo urejen. Komaj ver
jetno, da je priket k »Kočevar
ju«. Morda je hotela železnica 
z njim pokazati, kakšen bo ko
čevski vlak v daljnji prihodno
sti.

V vagonu je še ena živahna 
skupina. Vzkliki: »Kara as ima 
šnops,« nam kmalu povedo s čim 
si krajšajo čas. Že na sosednji 
postaji izstopijo, v vagonu pa 
postane popolnoma tiho. Prosto
ra je sedaj v izobilju. Redki pre
ostali potniki so se zleknili po 
klopeh.

Vlak se ustavi v Ortneku. Da
nes čakamo še posebno dolgo. 
Končno prisopiha tovorni vlak. 
Upravičeno se počutiš zapostav
ljenega, ko vidiš, da ima vsak 
zaboj prednost pred človekom.

Končno moram tudi sam iz
stopiti. »Težka je pot kočevske
ga vlakarja!!«

Ing. L. C.

Ob 20-letnici 
vstaje... MARJAN TRATAR-UCO:

Partizanska mladina na Kočevskem
Ob 15-letnici prvega kongresa ZSM v Kočevski Reki sem v 

Novicah omenil nekaj imen in akcij ter nalog, ki so jih izvedli mla
dinci in mladinke iz kočevsko-roškega sektorja med NOB. Tokrat 
obnavljam nekaj spominov na troje mladih ljudi iz imenovanega 
področja, o katerih naj bi predvsem tudi današnja mladina vedela 
kaj več, predvsem pa ob letošnjem velikem slavju.

Med nalogami, ki jih je vršila v letih 1943 do 1945, so bile tudi 
sodelovanja na kulturno-prosvetno-propagandnem polju. V okviru 
osnovnih organizacij: TOOF, AFŽ, ZSM in pionirjev so delovali 
posebni koordinacijski odbori, ki so skrbeli za vso to dejavnost in 
v njenem okviru so delovale razne dramske, pevske, folklorne in 
celo literarne sekcije. Te so skrbele, da so bili naši mitingi že ta
krat na zavidni kulturni ravni. Številne take prireditve, ki so bile 
zlasti v letih 1943 do 1944 na sektorju Kočevska Reka, so bile odraz 
te ravni in rasti nove naše socialistične kulture. In v njej je dala 
viden pečat ravno takratna mladina od Brige, mimo Borovca, Ve- 
cenbaha, Mlake, Koč, Primožev, Kočevske Reke do Gotenice in 
Novih Lazov ter Morave. Izživljala se je še posebno uspešno na tem 
področju mimo njenih ostalih nalog v organizaciji ZSM in na te
renu v pomoči našim borcem ter OF. Takrat sem bil kulturno- 
propagandni referent za ta sektor in imel dovolj prilike oceniti nji
hovo delo ter mladini pri njeni rasti tudi pomagati. Neštetokrat 
so mi kurirji-pionirji prinesli razne literarne sestavke-skeče, pesmi
ce in članke. Popravil sem jih in spet vrnil mladim režiserjem, ki 
so jih pripravili za miting. Škoda, da je večina tega materiala pro
padlo, vendar so mi ostala vsaj nekatera imena in naslovi, da jih 
tako otmem pozabi. Prav zato sem si izbral tri mlade ljudi, ki so 
dali svoj doprinos razvoju kulture na Kočevskem.

Petega junija 1944. je prišel »na položaj« v Gotenico, nad šolo, 
kjer sem večidel delal, mladinec in skojevec FRANČEK OŽBALT in 
mi zaupal, da je napisal pesmico za svoje pionirje na Rogatem 
Hribu. Dal ji je naslov: »Mladi pionirji«. Prečital jo je. Zelo mi je 
bila všeč. Le nekaj verzov je bilo treba preurediti, pa je bila pesmi
ca nared. Spominjam se še, da mi je potožil: »Naši pionirji žele 
pesmic tudi za recitacije na mitingih.« Vesel je bil svojega prvenca. 
Iz srca sem mu čestital, pionirji na Rogatem hribu pa so se postavili 
z pesmico svojega vodnika. Vendar pa naš Franček s tem še ni 
končal. Julija 1944 se je udeležil posebnega mladinskega seminarja 
v Vojni vasi pri Semiču. Peli so razne partizanske pesmi, ki jih je 
učil tov. Marjan Kozina. Nekega dne je potožil, da so ga semiški 
pionirji naprosili, naj jim uglasbi kako novo pionirsko. Prosil je te
čajnike, da mu pomagajo s tekstom. Naš Franček sc je takoj odločil, 
in pokazal komponistu ravno tisto svojo »Mladi pionirji«, ki jo je

Patrulja na pohodu

napisal na Rogatem hribu. Tovariš Kozina jo je odnesel. Pesmica 
je bila tudi pevna in komponist Kozina je naslednji dan zaigrat 
na klavirju novo pionirsko, ki ji je pustil ime »Mladi pionirji«. To 
je bil ponosen naš Franček, ko so se naučili njegovo pesem in jo 
potem ponesli med svoje tovariše. Tudi Ožbaltov Franček jo je pri
rejeno za petje prinesel pionirjem na Kočevsko in tako obogatil naš 
program. Zanimivo je to, da je njegovo besedilo uporabil in uglas
bil tudi komponist Maks Piratk. Tako je Frančkova pionirska šla 
tudi med primorske pionirje, ki so jo enako veseli kot kočevski, 
dolenjski in belokranjski, prepevali na svojih prireditvah. Tudi v 
svobodni domovini sc še oglaša iz mladih grl naših pionirjev. 
Franček pa je bil tudi drugače marljiv in zaveden mladinski akti
vist. Kot član takratnega rajona mladinskega komiteja je pridno 
sodeloval v raznih akcijah. Ob 10-letnici slavja na Pugledu sva se 
našla v Kočevju. Ne vem, kje živi sedaj.

Spomin mi hiti tudi v Kočevsko Reko, na veliki miting, ki je 
bil ob prazniku OF in 1. maju 1944. Kot glavni režiser te prireditve 
v tamkajšnji šoli je pomagal mladinec — pokojni LESAR JOŽE, sin 
zavedne slovenske družine, znane še izza dni borb s Kočevarji. Ta
krat sc je izkazal kot pisec enodejanke, ki je imela naslov »Po ka
pitulaciji«. Igrico so igrali mladinci in mladinke iz Kočevske Reke. 
Pripovedovala je, kako je bilo v tej vasi ob zlomu. Prav posrečeno 
si je privoščil nekatera dekleta, ki so bila nezavedna... Komad je 
zaslužil mnoge pohvale in priznanja. Rad se ga spominjam. Vedno 
je rad pomagal pri naših prireditvah in večkrat naštudiral program 
z mladino iz Kočevske Reke. Žal pa, da nas je prehitro zapustil. Se 

■ ni imel 17 let ko je stopil v Ljubljansko brigado in v bojih pri 
| Kočevju 8. decembra padel kot četni politični komisar.

Kot absolvent nižje gimnazije je želel postati učitelj in tudi mi 
smo želeli, da bi že med NOB pričel s tem poklicem. Vendar je dal 
svoje mlado in bogato življenje za našo svobodo. Pokopan je v 
Kočevski Reki. Pionirji mnogokrat zasujejo njegov grob s cvetjem 
iz hvaležnosti in v njegov spomin!

Tudi med mladinkami so bile prizadevne aktivistke. Omenil 
sem že delo pok. Pojetovc-Klaričeve Micke iz Vencenbaha, Buti- 
nove Marije iz Morave, Pojetovc Micke iz Kočevske Reke, požrtvo
valnih mladink iz Gotenice in obeh Brig, iz Mlake, Primožev in 
Novih Lazov. Spominjam sc še mladinke BARTOLJ DRAGE- 
DUNJE iz Koč. Tudi njeno ime se je češče pojavljalo na naših 
mitingih. Mladinci in mladinke ter pionirji iz vasi Koče-Mlaka- 
Primoži so na svojih in sosednjih prireditvah recitirali in igrali 
njene pesmi ter enodejanke. Živo mi je v spominu njena krepka 
pesem partizanske mladine »Mi«, ki je bila izvedena na mitingu 
v Venccnbahu jeseni 1944. Zvenela je kot mogočna himna in pri
sega naše borbene kočevske mladine. Nič manj učinkoviti nista bili 
tudi njeni igrici »Presenečenje« in »V internaciji«, ki so jih za
igrale mladinke iz Koč in Primožev. Seveda pa ni ostala samo pri 
teh prispevkih in delih. Škoda, da po vojni ni nadaljevala v tej 
smeri. Kot internirka v Italiji je dobro opisala doživljaj, ki so g» 
v njeni režiji mladinke dobro podale. Seveda pa se njeno delo tu 
ni končalo. Tudi ona je bila zavedna in požrtvovalna mladinski* 
aktivistka ter dobra organizatorka in voditeljica mladine. Tudi njej 
naj velja pozdrav ob našem jubileju!

Vem, da sem bil mestoma še preskop s podatki o mladincih i*1 
mladinkah. Mislim, da so ti že dokaz njihove zavednosti in so * 
naši novi in veliki rasti zgled posebno Vam, mladina iz naše prelep6 
Kočevske. Vsi naj vam bodo lep vzgled. Hvala jim za njihovo del® 
v kulturi in boju, partizanske Kočevske!
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STRELSTVO 
OD BOJ K A

Za memorial »FRANCA PIRNARJA«

Strelci so tekmovali
V nedeljo je strelska družina 

Kočevje-mesto izvedla svoje dru
žinsko tekmovanje v streljanju z 
zračno puško. Tekmovanje je bi
lo v zimskem strelišču Občinske
ga strelskega odbora v Kočevju. 
Tekmovalo je 21 strelcev. Tek
movanje je potekalo v redu. Bilo 
pa je polno raznih presenečenj.

Favoriti za prva mesta Zupan
čič, Planinc, Žvab in drugi so na 
tekmovanju dosegli slabše rezul
tate kot je običajno njihova nor
ma, kar je verjetno zopet kriva 
nesrečna trema.

Zmagal je strelec Adamič Jo- 
®e> kar ni nihče, niti on sam, pri
čakoval. Tako je postal prvak v 
streljanju z zračno puško za leto 
1061. Rezultati prve deseterice 
najboljših tekmovalcev so na

slednji. Od 200 možnih so dosegli 
naslednje število krogov:

1. mesto Adamič Jože, 172 krog.
2. mesto Planinc Lado, 168 krog.
3. mesto Zupančič J., 163 krog.
4. mesto Žvab Franc, 162 krog.
5. mesto Arko Ivan, 153 krog.
6. mesto Cankar F., 153 krog.
7. mesto Hočevar A., 152 krog.
8. mesto Vesel Rajko, 147 krog.
9. mesto Košir Jože, 144 krog. 

10. mesto Sturm Franc, 139 krog.
Tekmovalci Strelske družine 

Kočevje-mesto ter vseh ostalih 
družin na področju ObLO Kočev 
je, ki so v družinskem tekmova
nju dosegli nad 130 krogov, ima
jo pravico tekmovati na občin
skem prvenstvu, ki bo 12. febr. 
1961 v prostorih zimskega streli
šča.

Doker začetek
Odbojka ima v Kočevju globo- 

■ Morenine. V minulem letu pa 
°!lQ z njo vse tako, kakor bi 

nr * članstvo je prišlo do pre- 
1pV an-*a’ da bo treba vrsto igral- 
dit; Tse)<a*tor obnoviti in pomla- 
! ' b A° nalogo se je pričel tihi
, ,nevidni zimski trening odboj- 
i#sta|V V te*ovadnici- Uspeh ni iz-

Pričelo se je tekmovanje za kup 
Jugoslavije za cono ljubljanskega

Na lanskem občnem zboru TVD 
Partizana Kočevje je bil sprejet 
sklep, da se bo vsako leto odigral 
namiznoteniški turnir za memorial 
»Franci Pirnar«, posvečen spomi
nu prerano umrlega organizator
ja te prelepe igre med kočevsko 
mladino.

Za leto 1961 je bil turnir v ne-i 
deljo 29. januarja t. 1. v Sodražici.] 
Ta turnir je imel obenem tudi 
propagandni značaj. Tekmovanja! 
se je udeležilo skupno 28 igralcev 
iz partizanskih društev Sodražica,! 
Ribnica in Kočevje. Gostitelji so 
svojo nalogo dobro in vzorno iz-

okraja. Prve tekme so bile v ne
deljo 29. januarja v Kamniku. 
Moštvo TVD Partizan Kočevje v 
sestavu Bižal, Galič, Adamič, Bru- 
der, Fink, Knol in Klarič, je pre
magalo v I. kolu moštvo TVD 
Partizan Stari Trg pri Ložu s 3 :1. 
V II. kolu pa moštvo Kamnika 
II prav tako 3:1. TVD Partizan 
Kočevje se je uvrstil v III. kolo. 
Pomeril se bo z vodilnimi moštvi 
ljubljanskega okraja. Brez ozira

na nadaljnji uspeh je začetek raz
veseljiv in da slutiti letos v Ko
čevju živo in kvalitetno odbojko.

Ta mesec bodo nastopile člani
ce, ki marljivo trenirajo. Za prvi 
nastop naših deklet se zelo za
nimamo.

Kočevski strelci
24. januarja je imela najboljša 

strelska družina v kočevski obči 
ni — Kočevje-mesto, redni letni 
zbor.

Predsed. strelske družine Alojz 
Arko je v poročilu med drugim 
naglasil, da bi dosegli še večje 
uspehe, če bi bili odborniki bolj 
izkušeni v delu, ter bi imeli večja 
finančna sredstva. Družinska bla
gajna je v preteklem letu izka
zala le okrog 29.000 dinarjev, kar 
govori o slabem finančnem stanju 
družine.

V razpravi so se pogovorili o 
mnogih stvareh in nalogah, ki ča
kajo strelce v tem letu.

Po končani razpravi so izvolili 
nov 9-članski odbor, 3-članski 
nadzorni odbor ter disciplinsko 
sodišče. V novem odboru so ak
tivni strelci, ki so s svojim dol- 
goltenim delom v strelski organi
zaciji pridobili izkušnje za vode- 

i nje strelske družine.
P. V.

Koristen mladinski seminar

VABILO
Člane NK in ljubitelje nogome

ta vabimo na občni zbor, ki bo 
5. februarja 1961 ob 9. url v Ho
telu Pugled.

Odbor

Qilanje prebivalcev 
Zahvale 
Jtcodam 

Jagubliena 
tfoektici

giBANje prebivalstva 
K o4 e v j e

in Križman Marija iz Ceteža 11 
stara 21 let. Gal Štefan poljedelec 
iz Starega loga star 22 let in R0- 
iih roj. Saje Marija poljedelka iz 
Starega loga 3 stara 29 let. Ko
čevar Vladimir iz Rožanca št. 10 
star 24 let in Blatnik Marija iz 
Kočevja, Trg 3. oktobra št. 18 sta
ra 22 let.

Rodile so: Uršič Ana iz Mlake — 
dečka Marjana, Dolenc Marija iz 
Kočevja — Rudarsko naselje — 
dečka Srečka. Sevšek Ana iz Ko
čevja Kolodvorska 16 - dečka 
Marjana, Kastigar Ivana iz Kon
ca vasi 4 — deklico Darjo. Sken- 
der Ljudmila iz Mahovnika 24 - 
dečka Damira, Kovač Frančiška 
iz Kočevja, Novomeška 5 - dečka 
Bojana. Troha Vida iz Vrhovca 2 
-deklico Tatjano, Kobola Fran
čiška iz Salke vasi 93 - deklico 
Darjo, Janež Helena iz Kočevja, 
Reška c. 11 - dečka Antona.

FARA

OSILNICA
Rodili sta: Žagar Angela Pod- 

vrh 4 - hčerko Ireno, Osvald
Zdenka Sela 2 - dečka Jožeta.

LOŠKI potok

Poročila sta se: Lavrič Tomi- 
‘dav, kmetovalec iz Travnika 74 
»tar 23 let in Lavrič Stanislava, 
delavka iz Hriba št. 8 stara 20 let.

RIBNICA
„Tor°či,a sta se: Osvald Franc 
“Kladiščnik iz Jurjeviče 33 in 
št ig Marija poljedelka iz Kota

Redila je: Goričanec Frančiška

*NO\TCE« - glasilo Občinskega 
odbora SZDL Kočevje in Ribnica
§££* ln “Skxa CZP "KOČEVSKI v Kočevju. Urejuje ured
niški odbor. Odgovorni urednik 
Janez Merhar. Uredništvo in upra- 
JT/ V Kočev-iu' Ljubljanska cesta 
ion telefon uredništva in uprave 

Naročnina je 500 din, polletna 
«-)0 din in jo je treba plačati v 

aprej. Za inozemstvo 1000 din oz. 
igriške dolarje. Tekoči račun: 

r i uil'^65 pri Komunalni banki 
Ljubljana, podružnica Kočevje

iz Goriče vasi 18 — dečka Du
šana.

VELIKE LAŠČE
Umrle so: Praznik Ivana, go

spodinja iz Prhajevega 4, stara 
85 let, Marolt Angela iz Novega 
pota, stara 68 let, Šmuc Franči
ška, gospodinja iz Malega Leč
nika 1, stara 77 let.

ZAHVALA
Občinski komite LMS Kočevje 

?? lsJ^eno zahvaljuje tov. Branku 
Kavčiču, ker je s svojim avtomo- 
buom peljal mladinsko delegacijo 
v Vimolj.

zahvala
Zahvaljujemo se vsem, ki ste 

spremili našega ljubega ata, sta
rega ata

ANTONA ROVANA 
upokojenca

na zadnji poti in darovali vence. 
Posebno se zahvaljujemo govor
niku Francu Galetu, rudniški god
bi, Društvu upokojencev, sind. po
družnici Rudnika, gasilcem iz Sta
re cerkve in upokojencem, ki so 
ga položili k zadnjemu počitku.

Žalujoči: hčerka Nada, Milka in 
Malči z družinami.

PRODAM
Stanovanjsko hišo z gostilniški

mi prostori in gospodarskimi po

slopji v Koprivniku pri Kočevju 
poceni prodam. Skubic Hermina 
(prej Wuchse), Črnomelj, Kolo
dvorska cesta 8.

PRODAM
dobro ohranjeno masivno sobno 
pohištvo iz češnjevega lesa.

Naslov v upravi »Novic«

NAJDENO
Pri občinskem bloku v Ribnici 

je bilo najdeno moško dvokolo. 
Lastnik dvokolesa ga lahko dobi 
nazaj proti dokazu o last
ništvu na Odseku za splošne in 
notranje zadeve ObLO Ribnica.

ČESTITKA
Blažu Pahuljetu iz Črnomlja 

toplo čestitamo k njegovi 50-let- 
nici. Želimo mu še mnogo zdra
vih in zadovoljnih let.

Mati, brat Franc z družino in 
sestri Marjetka in Francka.

PREKLIC
Preklicujem besede, katere sem 

izrekel proti Oberstar Karlu iz 
Mahovnika št. 20 ter se mu za
hvaljujem, da je odstopil od 
tožbe.

Starovašnik Lovro, Trata št. 53 
Kočevje.

Zaradi pomanjkanja sposobnih 
kadrov v vodstvih aktivov LM v 
občini je idejno-vzgojna komisija 
organizirala seminar za predsed
nike in sekretarje aktivov. Semi
nar je bil v dneh od 26. do 28. 
januarja, udeležilo pa se ga je 67 
mladincev iz cele občine.

Na seminarju so se mladinci 
seznanili z osnovami svetovne po
litike družbenega upravljanja, z 
gospodarskim razvojem naše ob
čine v prihodnjih petih letih. 
Glavni poudarek pa je bil na de
lu v aktivih LMS.

Del seminarja je bil razdeljen 
v komisije. Udeleženci seminarja 
so razpravljali kako izboljšati de
lo v vaških delavskih in šolskih 
aktivih. Tu so bile posebno po
udarjene nove metode dela.

Komisija za vaško mladino je 
grajala enostransko dejavnost v 
svojih aktivih. Njihovo delo je 
bilo le na kulturno prosvetnem 
polju, zlasti v sodelovanju z DPD 
Svobodo na svojem terenu. Pre
malo pa so se posvetili ideološke
mu delu z mladino, ki mora biti 
v bodoče v teh aktivih na prvem 
mestu.

Delavska mladina je obravna
vala delo klubov mladih proizva
jalcev, oblike dela in možnosti za 
ustanovitev novih klubov. Aktivi 
LM morajo v bodoče opustiti za
starele metode šablonskega dela. 
Mladina mora v okviru svojega 
podjetja in okoliščin sama najti 
oblike dela in jih prilagoditi svo
jim razmeram. Hiter razvoj teh
nike v svetu in razvoj socialistič
ne družbe v naši domovini sta na
pravila veliko pot, kateri morajo 
odgovarjati tudi načini in metode 
dela.

Skupina za šolsko mladino je 
med drugim obravnavala tudi de
lo šolskih skupnosti. Mladinska 
organizacija na šolah mora idejno 
in vsebinsko voditi njihovo delo, 
je naglasil v razpravi predsednik 
Srednješolskega komiteja. Obrav
navali so šolsko reformo in vlogo 
mladine pri njenem izvajanju. 
Kritično so ocenili delo mentorjev 
na šolah, saj le-ti še zdaleka niso 
opravili svoje naloge.

Zaključna konferenca je poka
zala, da je seminar opravil svoj 
namen. Predlagali so, naj Občin
ski komite prične izdajati Bilten 
zaradi lažjega obveščanja. Tudi 
delovne akcije so na seminarju 
dobile vidno mesto. Predlog, da 
naj mladina gradi Fizkulturni 
dom v Kočevju je bil navdušeno 
pozdravljen. Na zvezni delovni

akciji se bomo zopet srečali na 
trasi avtoceste.

Po končanih predavanjih so 
udeleženci seminarja pisali nalo
go. V nalogah mladinci izražajo 
želje in zahteve, izražajo zrelost 
in pravilen odnos do današnje 
družbe.

Udeleženci so ogledali muzej 
NOB in podjetje Itas. Nasmejani 
so se poslovili drug od drugega 
v želji, da bi se še večkrat zbrali 
na podobnih seminarjih.

vedeli. Za to je poskrbel delovni 
načelnik TVD Sodražica, tovaril 
Češarek.

Izidi igre:
Ekipno: 1. TVD Partizan Ko

čevje (Obranovič, Novak, Pirc);
2. TVD Partizan Sodražica (Faj
diga, Gasparič, Stupica); 3. TVD 
Partizan Ribnica I (Mate, Tomšič, 
Češarek).

Člani: 1. Obranovič Branko, Ko
čevje; 2. Novak Polde, Kočevje;
3. Fajdiga Nane in Gašparič, oba 
Sodražica.

Mladinci: 1. Lunder Jože, Ko
čevje; 2. Pirc Rudi, Kočevje; 3. 
Matoh N., Ribnica.

Vsem prvo plasiranim so bile 
izročene diplome, zmagovalna 
ekipa TVD Partizan Kočevje pa 
je prejela prehodni pokal. Pokal 
bo prešel po treh zaporednih zma
gah ali po petih deljeno, v trajno 
last zmagovalcu. Tudi namizni te
nis je v tem letu dobro začel. Zal 
ni primernih prostorov za rednej- 
šo vadbo. Ljubiteljev te igre je 
med našo mladino veliko.

7lasi Utaji a stikah

Fara je lepa vasica v Kolški dolini. Ljudje so prijazni in ustrež
ljivi. Škoda, da Kolpsko dolino zaradi slabe ceste obišče le male 
turistov. Tudi izgledov za novo cesto je v bližnji prihodnosti male

ZB v Sodražici

J4'DR^?sr> Kočevje: od 3. do 5. fe
bruarja francoski barvni vista- 
vision lilm »Njeno življenje«, 6. 
februarja ameriški film »De
tektivska zgodba«, od 7. do 9. 
februarja sovjetski barvni cine- 
mascopski film »Trapez«

SVOBODA, Rudnik: 4. in 5. fe
bruarja »Rdečelasa Julijana«.

RIBNICA: 4. in 5. februarja sov
jetski film »Prvi dan miru«, 11. 
in 12. februarja jugoslovanski 
film »Samo ljudje«.

SODRAŽICA: 4. in 5. februarja 
italijanski film »Žena dneva«,
11. in 12. februarja francoski 
barvni cinemascopski film »Ta- 
mango«.

LOŠKI POTOK: 5. februarja ju
goslovanski film »Deveti krog«,
12. februarja ameriški barvni 
vistavision film »Gora«.

VELIKE LAŠČE: 4. in 5. februar

ja češki film »Šola očetov«, 11 
in 12. februarja italijanski film 
»Dekleta iz 0-4«.

DOBREPOLJE: 8. februarja češki 
film »Šola očetov«, 11. in 12. fe
bruarja ameriški barvni cine
mascopski film »Obračun pri 
o. k. Koralu«.

KOČEVSKA REKA: 4. in 5. fe
bruarja ameriški barvni film 
»Prijateljsko prepričevanje«, 11. 
in 12. februarja francoski barv
ni film »Pustolovščine Arsena 
Lupena«.

PREDGRAD: 4. in 5. februarja 
francoski film »Primer dr. Lau
ren ta«, 11. in 12. februarja ame
riški film »Dama iz Šanhaja«.

BROD NA KOLPI: 5. februarja 
ameriški film »Najhitrejši re-

volveraš«, 12. februarja argentin
ski film »Andaluzijska ljube
zen«.

Dl) Kočevje obvešča
Študij za prosvetne delavce v 

ponedeljek 6. II. ob 18. uri v šoli 
M. Bračiča — Helena Puhar: O 
spolni vzgoji otrok.

Šola za starše na Rudniku v 
ponedeljek 6. II. ob 18. uri v Do
mu rudarjev — dr. Ivan Logar: 
Zdravje in bolezni našega šolarja.

Šola za starše v Kočevju v to
rek 7. II. ob 19.30 uri v šoli M. 
Bračiča — Roman Oberlintnar: 
Pred izbiro poklica.

Šola za življenje v Kočevju v 
torek 7. II. ob 19.30 uri v gimna
ziji — dr. Dušan Mis: Od spočet
ja do poroda.

POLJUDNOZNANSTVENA 
PREDAVANJA ZA PODEŽELJE

7. II. ob 17.30 uri v Fari — 
Pavel Vesel: Ravnanje z elektri
ko in električnimi stroji.

7. II. ob 18. uri v Osilnici — 
Rozalija Cesnik: Kako pomagati 
otroku pri učenju.

8. II. ob 19. uri v Livoldu — 
ing. Milenko Honzak: Potovanje 
po Evropi (z diapozitivi).

8. II. ob 19. uri v Mozlju — Pa
vel Vesel: Ravnanje z elektriko 
in električnimi stroji.

9. II. ob 17.30 uri v Stari cerkvi 
— ing. Milenko Honzak: Potova
nje po Evropi (z diapozitivi).

V sredo, dne 25. januarja je 
imela krajevna organizacija ZB 
NOV v Sodražici letni občni zbor. 
Zborovanje je začel predsednik 
Vesel Stanko. Organizacija šteje 
122 članov. Med letom sta umrla 
dva člana. Za prvi maj se je ko
memoracije na pokopališču v So
dražici udeležilo le manjše število 
članov. To pa so člani popravili 
za občinski praznik ter se oddol
žili padlim borcem v velikem šte
vilu. 4. julija, »Dan borcev«, so 
člani položili venec pri spomeni
ku na Travni gori. Na Dan mrtvih 
so bili očiščni in okrašeni grobovi 
padlih.

Mnogo dela smo opravili pri iz
dajanju potrdil članom, ki so so
delovali v NOV. Nekateri socialno 
šibki člani so prejeli priznaval
nino. Tov. Samsa je predlagal naj 
se pregleda naše področje in ugo
tovi, kateri starejši člani so po
trebni podpore. Borci so bili 
zdravniško pregledani. Ta akcija 
se bo še nadaljevala, tako da bo
do postopoma pregledani vsi čla
ni. Obč. organizacija ZB je pode
lila članom štiri odlikovanja. Še 
naprej bodo zbirali podatke za 
odlikovanja članov. Članarino so 
pobrali, za spomenik pa je nabra
no 100.000 dinarjev.

PREDGRAD
Na občnem zboru krajevne or

ganizacije ZB v Predgradu so ob
ravnavali več organizacijskih 
vprašanj. Sklenili so tesneje so
delovati z drugimi organizacijami. 
Z dobrim programom bodo poča
stili 20-letnico vstaje jugoslovan
skih narodov.

Letos bodo začeli v Sodražici 
z gradnjo Zdravstvenega doma. 
Predlagali so, da naj se navededi 
znesek prispeva režijskemu odbo
ru za gradnjo in da se v avli do
ma vzida spominska plošča z ime
ni vseh žrtev v naši dolini. Za 
zbiranje prispevkov se bo izvedla 
še nadaljnja akcija.

Za 20-letnico vstaje bo večja 
svečanost na Travni gori. Neka
tera grobišča v gozdovih Travne 
gore naj se prenesejo na pokopa
lišče v Sodražico. Za otroke pad
lih borcev je bilo storjeno vse, da 
se jim omogoči študij ali učenje 
v gospodarstvu. Sprejet je bil 
predlog, da se organizacije ZB na 
področju bivše občine združijo ▼ 
močno organizacijo. Tako naj se 
združi v org. ZB Sodražice, Za- 
mosteca, Žimaric in Gore.

I.

Za razvedrilo
MALA KRIŽANKA

9. II. ob 18. url v Starem logu 
— Pavel Vesel: Ravnanje z elek
triko in električnimi stroji.

9. II. ob 19. uri v Strugah — 
Rozalija Cesnik: Kako pomagati 
otroku pri učenju.

Komisija za sprejem in odpust delavcev pri podjetju 
ELEKTRO-KOČEVJE, Kočevje razpisuje prosto delovno 
mesto

ADMINISTRATORKE

Pogoj: Obvladanje strojepisja in po možnosti završena 
Ekonomska srednja šola.

Reflektanti naj dostavijo pismene prošnje na upravo 
podjetja Elcktro-Kočevje, Kočevje, Trata 6 do 11. febr. 1961.

Nastop službe možen takoj ali po dogovoru.
ELEKTRO-KOČEVJE
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Vodoravno: 1. dvojica, 4. ogenj, 
7. kraj v Sloveniji, znan po mo
tornih dirkah, 9. otok v Sredo
zemskem morju, 10. soglasnik in 
samoglasnik, 12. izraz pri kartah, 
13. izraz pri pitju, 15. huda, 18. 
vrsta vina, 20. zveze, pakti, 21. 
delavec v rudniku, 23. država v 
ZDA, 25. vrsta maščobe, 20. vojna.

Navpično: 1. nebesno telo, 2. 
vzklik, 3. žgana pijača, 4. dela
vec pri JŽ, 5. ženski glas, 6. uni
čevalec železa, 8. nočno zabavi
šče, 11. organ vida, 14. vsota, su
ma, 16. romunski denar, 17. sol 
ocetne kisline, 19. reka ponikal
nica v Jordaniji, 21. klica, 22. 
okrajni organ, 24. primorski iz
raz.
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VMIi SUHIM ■ ■ ■
»Sčetinarja sva naložila na voz I Pirnatom uspešna. Dva črnuha 

in odpeljala proti domu. Lov sva ne bosta več delala škode, 
tisti dan uspešno zaključila.« 1 Seveda je zgodba nekoliko dalj-

Kolpska dolina je dobro znana 
vsem, ki so se tu borili za našo 
svobodo. Tu ni bilo belogardistov 
in drugih sovražnikov. Vsi ljudje

Pismo
Mirtovičev

Tako je pripovedoval Janez 
Ambrožič. Z lovskim tovarišem 
Pirnatom iz Velikih poljan sta 
prejšnji mesec ustrelila dva divja 
prašiča.

Sledi v svežem snegu mnogo
krat pokažejo, kje se skriva div
jad. Na žalost ta dan ni bilo nič. 
Odpravljala sva se proti domu. 
Nekaj sto metrov od koče na Gr
madi sva le opazila sledove še
stih divjih prašičev. Po daljšem 
lovskem manevru sva bila oba s

BRALCI SPRAŠUJEJO...

Vzgojna kazen?
Ocenjevanje otrok v šoli, je 

težavna in odgovorna naloga. 
Prepričana sem, da vsak dober 
šolnik to nalogo odgovorno 
opravlja. Pri vsaki oceni se mu 
gotovo odpre vsa učenčeva oseb
nost. Zaveda se, da lahko krivi
ca zelo negativno vpliva na 
otrokov nadaljnji razvoj.

V sodobnem času pa ne oce
njujejo le šolniki. Kritične pre
soje se lotevajo že otroci sami, 
Se bolj pa roditelji. Zaradi tega 
želim postaviti vprašanje in nanj 
dobiti odgovor, ker se zanj za
nima precej staršev.

Starši niso bili nikoli obve
ščeni ali opozorjeni na slabo ve
denje svojega otroka. Nasprotno, 
zatrjevalo so je, da otrok pri 
pouku sodeluje. V odmorih pa 
je pač tak, kakršni so drugi 
otroci. Ves čas šolanja ni bil 
nikoli kaznovan. Tudi v dnev
niku ni bil zabeležen zaradi na
gajivosti ali slabega vedenja.

V drugem polletju pa je nekoč 
otrok prišel v šolo brez domače 
naloge. V zvezek je dobil pod
pis. To se je bal pokazati doma. 
Zvezek je podpisal sam. Ko sta 
roditelja pregledovala zvezke, 
sta to opazila. Otrok je brez 
oklevanja priznal svoje dejanje. 
O tem sta roditelja obvestila uči
teljico. Zaradi tega je dobil sla
bo oceno. Če roditelja tovarišici 
ne bi povedala, tega ne bi bilo.

Zanima me, kaj šolniki upo
števajo, kadar se odločijo zniža
ti oceno v vedenju?

Ali morda ne bi veljalo otro
ka prej vzgojno kaznovati?

ša, vendar smo jo morali za naše 
bralce na kratko prirediti.

V tolažbo lovcem, ki v tem 
poslu še niso uspeli objavljamo 
fotografijo srečnih lovcev in ne
srečnih ščetinarjev.

smo bili čvrsto združeni v Osvo
bodilni fronti slovenskega naro
da. Med vojno smo veliko žrtvo
vali.
' Ne zahtevamo industrije. Prav 
pa bi bilo, da tudi v Kolpski do
lini zaposlimo predvsem starejše 
ljudi. Mladina odhaja v mesta, 
šole in industrijo. Skratka tja, 
kjer se ji obeta boljše življenje. 
Starejši pa smo vezani na zemljo 
in dom. Kmetijstvo je pri nas 
skromno in se od njega ne da 
živeti.

V Novicah sem čital, da imate 
v Kočevju Obrtni center in Inva
lidsko podjetje za obrtniška dela. 
Pri nas je že dovolj praznih hiš, 
v katerih bi lahko uredili delav
nice. S tem bi tudi naši kraji go
spodarsko oživeli.

Štimec Jože 
naročnik Novic

Piknik

Malo je ljudi v Kočevju, ki po
znajo naše lutkovno gledališče. 
Preradi pozabljajo nanj. Lutkarji 
bi radi ljudi prepričali, da je lut
kovna umetnost potrebna, po
membna in lepa. To je umetnost 
s svojstvenimi zakoni, svojo pre
teklostjo in prihodnostjo. Lutkov-

njene našim najmlajšim — čeprav 
so te sicer redke — ugotavljamo, 
da se zanje vse premalo zanimajo 
tudi odrasli. Mislim, da bi moralo 
Društvo prijateljev mladine ime
ti več zanimanja za lutkovne pri
reditve, ker bi s tem lahko nudili 
našim najmlajšim potrebno raz

biti figure izdelane karakterno inr 
prepričljivo. Mi »lutkarji« mora
mo najprej ustvariti sliko cele 
igre. Temeljito se moramo sezna
niti z zamislijo avtorja, nato pa 
za vsako figuro proučiti in ustva
riti tip lutke in opremo odra. Po
tem pa se začne najtežje delo —

Lutke zaslužijo večjo pozornost
no gledališče ima po svojem se
stavu neslutene možnosti za pri
kazovanje pravljičnega in fanta
stičnega sveta, starega in novega, 
tragike in komike.

Že sestava in določanje reper
toarja — ki naj bo res dober — 
je v lutkovnem gledališču težav
nejša kot v gledališču, kjer se na
slanjajo na dela klasikov in dru
gih umetnikov. Lutkovna umet
nost pa le nekaj let odpira svojo 
umetniško pot. Dejavnost lutkov
nega gledališča je odvisna od ma
terialnih sredstev ' in strokovno 
usposobljenega kadra. Zato so tu
di dobre lutkovne igre zelo redke.

Ob uprizoritvi naših, lutkovnih 
predstav, ki so predvsem name-

vedrilo, posebno ob nedeljah in 
v zimskem času.

Lutke imajo poseben čar. Če jo 
vzameš v roko prvič, te spreleti 
čuden občutek. SJe že kdaj držali 
v roki predmet brez življenja? 
Taka je lutka. Kos lesa in nekaj 
cunj. Mrtva stvar. Ko pa lutko 
ogleduješ, natakneš na roko, ona 
oživi. Njena moč začne delovati. 
Misliš, da igra lutka, pa igraš 
ti. Lutka postane enakovreden del 
tebe samega.

Vsaka' lutkovna prireditev zah
teva veliko truda in požrtvoval
nosti. Lutkovno gledališče je gle
dališče figur in tipov. Otrokova 
fantazija je večja kakor fantazija 
odraslega človeka. Zato morajo

izdelava figur. Iz kosa lesa na
praviti tip figure, ki bo vlogi 
ustrezala, zahteva poleg znanja še 
mnogo truda in časa. Pri živem 
igralcu spremenimo obraz s šmin
ko. Pri lutkovnih igrah pa mora
jo biti za vsako vlogo in pri vsa
ki igri nove figure.

Poklicna ali večja lutkovna gle
dališča imajo za vsa tehnična de
la — izdelavo lutk in opremo od
ra — strokovno sposoben kader. 
Pri nas v Kočevju pa vse dela 
sloni le na eni ali dveh osebah. 
Lahko si mislimo koliko je treba 
trdne volje in požrtvovalnosti. Ko
čevski lutkarji upravičeno priča
kujejo večje zanimanje za delo, 
ki ga opravljajo. Glad Matija

JCančna tudi g&zdacstua —

Koristen seminar
Tudi ribniški mladinci so se 

udeležili seminarja, ki ga je prejš
nji teden organiziral Okrajni ko
mite LMS v Ljubljani.

Seminar je obravnaval tisk in 
propagando. Mladina se je sezna
nila z vlogo tiska in obveščanjem 
javnosti. Zaradi lažjega razume
vanja so ogledali RTV Ljubljana, 
»Reklamservis« in tiskarno. Semi
nar se je končal z zaključno kon
ferenco.

Živimo v času, ko se naporno | 
I ročno delo umika hitrim strojem, | 

s katerimi, če so v pravih ro- j 
kah, dosežemo večji učinek pri j 
delu. Lažje je mehanizirati delo 
v delavnicah in na deloviščih, ki 
so stalna, težje pa je to v gozdar
stvu na sečiščih proč od elektri
ke, ki je skoraj edini pogonski vir. 
V gozdarstvu uporabljamo stroje, 
ki so lahki in okretni, elektriko 
pa zamenja v gozdu bencinski 
motor. Pod temi pogoji pa se me
hanizacija v gozdu zelo počasi 
razvija. Naš gozdni delavec je še 
vedno tesno navezan na svoje kla
sično orodje — sekiro, ročno žago 
— orodje, ki so ga uporabljali 
očetje in praočetje. Glavna tež
nja v mehanizaciji gozdne eksplo
atacije je, zamenjati ročno žago 
z motorno, kajti dobra vsestran

sko uporabna motorna žaga lahko 
poleg rožne žage pri marsikate
rem delu nadomešča tudi sekiro. 
Iz te težnje se je rodila dvoročna 
verižna motorna žaga, s katero 
delata dva delavca. Sprva so bile 
te žage težke, saj so imele tudi 
80 kg. Pozneje se je teža znižala 
na 22 do 28 kg. Tudi ta teža je 
še precejšnja, če se zamislimo v 
celodnevno gozdno delo v najraz
ličnejših pogojih. Vsestransko pa 
so uporabne enoročne verižne mo
torne žage. Teža se giblje od 7 
do 11 kg. Velika prednost te žage 
je v tem, da z njo lahko dela en 
sam delavec in ta žaga dela v 
vseh mogočih položajih. Pri po
diranju drevja lahko z njo drevo 
zaseka in očisti koreničnik; tu na
domešča sekiro, potem pa drevo 
spodreže, kakor mu to dovoljuje-

V KLtlŽL uadno ma/tf tih!
Stal je pred kavarno in za

mišljeno zrl v jato golobov pred 
seboj. »Piknik« sem pomislil. 
Kos kruha je postajal vse manj
ši, dokler ni iz rok padla zadnja 
drobtinica. Prepričal sem se, da 
je Martin, čerpav lovec, velik 
prijatelj golobov.

Niso jo pozabili
»Želim se javno zahvaliti ko

lektivu »Ključavničarstva«, ki me 
ob Novem letu ni pozabil« in mi 
poslal darilo.« Tako je dejala Ju
stina Raztresen iz Starega trga ob 
Kolpi.

Čeprav je že dve leti upokojena 
in ne dela več v kolektivu, se jo 
spomnijo vsako leto. Niso jo po
zabili. In prav je tako.

4li(||iiik
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VREME 'I
Od 5. do 7. februarja pričaku

jemo padavine. Okrog 6. februar
ja vdor mraza s snegom.

Prejšnjo nedeljo je imela Ribi-j 
ška družina Kočevje redni letni 
občni zbor. V družino je vključe
nih 39 aktivnih ribičev.

Osnovna ugotovitev na občnem 
zboru je nakazala zmanjševanje 
staleža rib v Rinži. Temu je vzrok 
predvsem neredno odpiranje za
pornic pri jezu. Mnogokrat se ko
rito Rinže brez potrebe skoraj po
polnoma izprazni. To povzroča ve
liko škodo v ribištvu. Ikre ščuk 
ostanejo na suhem in propadejo. 
Prav tako je bilo med letom ugo
tovljeno, da odnese voda Izpod 
zapornic veliko količino rib (več

ZB v Fari
V nedeljo 22. januarja je bil v 

Fari letni občni zbor ZB.
Udeležil se ga je predsednik 

Občinskega odbora ZB Kočevje. Iz 
poročila, ki ga je podal tov. Letig 
Matija je razvidno, da je bil od
bor v preteklem letu resnično de
laven.

Po poročilu se je razvila živah
na diskusija.

Izvoljen je bil 11-članski odbor 
in sprejel predloge za bodoče de
lo.

100 kg), ki ostanejo pod jezom, ali j 
pa jih voda odnese v ponikalne 
jame.

Mnoge intervencije ribiške dru
žine pri Vodni skupnosti so osta
le brez uspeha. Ribiči odločno j 
zahtevajo, da Vodna skupnost 
upošteva tudi njihove interese, saj 
jim je družba z zakonom dala vo
do v upravljanje. Prav gotovo se 
lahko najde način spuščanja Rin
že, ki bi preprečila škodo. Zakaj

se zapornice ne uredijo tako, da 
odvišna voda odteče nad zapor
nicami? Vodostaj bi bil stalen, 
kar bi ugodno vplivalo tudi na 
črpanje industrijske vode.

Letos nameravajo vložiti v Rin- 
žo večje število ščuk in linjev.

Razpravljali so tudi o posega
nju RD Brod na Kolpi v vode na 
Slovenski strani. Stanje na Kolpi 
naj se z dogovorom uredi čim- 
prej.

jo terenske prilike in tehnika po- 
diranja. Tudi razrezovanje podr
tega drevja in nadaljnja izdelava 
sortimentov je s temi žagami zelo- 
uspešna.

Zaradi teženj in potreb po me
hanizaciji je tudi Kmetijsko go
zdarsko posestvo Kočevje naba
vilo nekaj enoročnih motornih 
žag. Manjše število zato, ker je- 
nabava motork vezana na uvoz in 
so zato potrebna devizna sredstva. 
Za uvajanje motornih žag v gozd-, 
no eksploatacijo je bil izdelan po
seben program. Program predvi
deva tečaj za delavce, ki bodo- 
delali z motorkami. Šele po kon- > 
čanem tečaju se bodo motorke 
vključile v gozdno eksploatacijo.

Tak tečaj je bil izveden v pre- .... 
teklem mescu. Udeležili se ga je 
28 gozdnih delavcev sekačev. Te
čaj je bil na področju Gozdne 
uprave Grčarice. Tečajniki so- 
spoznali motorne žage, delovanje 
dvotaktnega motorja, odklanjanje 
eventualnih zastojev, brušenje ve
rižnih zob in splošno nego mo
torke. Zelo važna je bila tehnika- 
dela z motorno žago in kot do
polnilo higiensko tehnična zašžči-
ta pri delu z. motornimi žagami

Na tečaju se je izkazalo, da 
imajo mladi delavci veliko smisla 
in veselja za motorje in vse kan 
je z njimi v zvezi. Z zanimanjem 
so spremljali teoretični del tečaja, 
in praktično delo na terenu. Us
peh ni izostal, saj so vsi tečaj 
uspešno končali. Po tečaju so se 
vrnili v gozdove z novimi mo
torkami. Sodelovanje mehanizaci
je s klasičnim orodjem bo rodila 
uspehe in zboljšalo delovne po
goje našemu delavcu.

Omenimo naj, da tudi pri izva
janju del v gozdni eksploataciji 
že sodelujejo različna mehanična 
transportna sredstva. Ponekod, 
kjer smo včasih ves dan slišali 
hija! — hija! ogorčenega voznika, 
ki se je jezil nad mokrim in utru
jenim konjem, sedaj že brne mo
torni izvleki in žičnice, ki sprav
ljajo sortimente od sečišča na 
skladišča. Od tu se transportira 
les s kamioni in le deloma še s 
konji.

Les je boljše ohranjen, spravi
lo hitrejše, trud našega gozdnega 
delavca pa manjši. Vse to pripo
more k večji delovni sposobnosti 
našega človeka. K. J.

Glasno je brnel zvonec pri stanovanjskih 
vratih. Drdranje je odmevalo po sobah. Na zofi 
zleknjeno dekle se ni zganilo. Ležala je, kakor 
da počiva, kodri plavih las so ji zakrivali lice, 
glava je bila nagnjena na stran. Zdelo se je, 
kakor da strmi v nekaj pri svojih nogah. Tam je 
ležal zlat uhan, oblikovan kot delfin in posejan 
z lesketajočimi dragulji.

Zvonec je utihnil .potem pa je iznova za
brnel, kratko, sunkovito. Nenadoma se mu je pri
družilo bobnanje pesti po vratih.

»Beverly!« je vpil histeričen glas. »Beverly! 
Odpri!«

Beverly Bond pa se ni ganila.
»Prekleto, Beverly!« Dekletov glas za vrati 

■e je lomil od nestrpnosti. »Vešča, saj vem, da si 
doma! Vem, kdo je pri tebi! Odpri!«

Potem se je Beverly premaknila. V zofi pod 
njo je počila vzmet. To je bilo vse. Zelo počasi 
je Beverly Bond zdrsnila na desno. Glava ji je 
omahnila na zglavje, levica ji je s prsi zdrknila 
v naročje.

Ni se več zganila, zato pa se je v sobi pre
mikalo nekaj drugega. Skozi reže pri vratih v 
spalnico se je začel sukljati dim. Potem je butnil 
v sobo gost oblak, med katerim so švigali prvi 
rdeči ognjeni jeziki.

Še nekaj se je premaknilo. Zdelo se je, da se 
Beverly Bond smehlja, kakor da ona edina ve za 
veliko skrivnost noža, katerega ročaj ji je štrlel 
Iz prsi, kjer je tiho kapljala kri.

Pred vrati v stanovanjc je stalo dekle, ki je 
imelo v enem ušesu uhan v podobi zlatega del
fina, obloženega z dragulji. Njene pesti so bob
nale po vratih, iz grla so ji hripavo vrele psovke. 
Ni vedela, kdaj je bruhnila v jok, solze so ji 
polzele po licih in ji mašile nos, da je med kri
čanjem hropeče zajemala sapo skozi usta.

»Beverly, prekleta vešča, odpri!«
Na vsem stopnišču . so se odpirala ^ vrata. 

Ljudje so po hodnikih oprezali za vpijočo žensko, 
ki ni mogla slišati njihovih vprašanj. Ozrla se je 
po najbližnjih stanovalcih, obšel jo je občutek 
zlobnega zadoščenja: »Strašna se jim moram
zdeti. Najbrž grdo vpijem. Kaj mi mar, naj zi
jajo!«

Krepki prsti so se oprijeli njenega zapestja. 
Moški je bil, niti pogleda mu ni privoščila. Po
tem so prišli ljudie, ki =o govorili vsevnrek So
vražila je ta vrvež, hk ati ra ji je bil tudi malce 
všeč. Bila je Eileen Herrick. To bodo ponosni, 
da jo poznajo, je pomislila, in potem bodo listi 
objavili zgodbo o njej in slike. Pisali bodo, kak 
hrup je zagnala pred tujimi vrati, njen oče pa 
bo rekel, bo rekel...

Vreščeče se je oglasila ženska iz gneče pred 
vrati:

»Gori! Poglejte, gori!«
Eileen Herrick se je sunkovito obrnila. Zdaj 

ni nihče strmel vanjo, vsi pogledi so spremljali 
kolobarčke dima, ki so se sukljali izza vrat v sta
novanje. In množica glasov: »Ogenj! Gori!«

Moška roka je izpustila dekletovo. zapestje. 
Možakar se je umaknil za korak, dvignil koleno, 
zamahnil z nogo in na vso moč sunil z debelim 
podplatom v komaj zaznavno črto, ki je označe
vala stikališče dveh desak. Trikrat je brcnil, po
tem so se vrata s treskom odprla.

Eileen Herrick je zahlipala, ko ji je oblak 
gostega dima udaril v obraz. Z njim je butnil 
iz stanovanja vzbuh vročine. Podboji odprtih 
vrat so omejevali pogled na morje plamenov, ki 
so oblikovali okolico.

Sredi gorečega stanovanja je ždelo mrtvo 
dekle. Obleka in vse, kar jo je obdajalo, je bilo 
grozljivo lepo, zakaj Beverly Bond je zdaj nosila 
ognjeno obleko, mirni obraz pa so ji namesto las 
obrobljali plameni.

Eileen Herrick bi rada vekala, pa ni mogla. 
Prizor ji je zapiral sapo. V njej je vse zamrlo, 
ni mogla gledati.

Potem so kriki odmevali po vsem stopnišču. 
Eileen se je kot slepa umikala vročini in vsemu, 
kar so neka jtrenutkov gledale njene oči. Zale
tela se je v ljudi, ki jih je komaj zaznavala. 
Nihče je ni skušal prestreči, zadržati...

Cez čas si je le nekoliko opomogla. Znašla 
sc je v zavetišču, ki ga niti ni iskala. Prostorček 
je bil komaj večji od krste. Eileen sc je zavedela, 
da jo z vseh strani obdaja steklo, pred seboj pa 
je opazila telefon. Moralo ji je priti na misel, da 
bi koga poklicala na pomoč. Toda koga?

Nikogar ni bilo, ki bi ga lahko poklicala v

tej stiski. Steklene stene okoli nje so jo varovale. 
Nikogar ni bilo blizu, nikogar ni imela. Zelo 
mlada se je zdela sama sebi in strašno majhna 
in zapuščena.

V torbici je iz kota izbrskala kovanec in ga 
spustila v režo. Slišala je, kako je zažvenketal 
nekje znotraj. Koga naj pokličeš Očeta ne, ma
tere tudi ne. Prav tako ne moškega, ki ji je rekel, 
da jo ljubi, in je morda lagal, zakaj kdo bi mo
gel ljubiti njo? Kdo bi le mogel ljubiti Eileen 
Herrick?

Prsti so ji drgetali, le s težavo so našli luk
njice nad številčnico. Ni se zavedala, čigavo šte
vilko kliče, ko pa je na onem koncu zazvonil 
telefon in je zvonil še in še in ji ni nihče po
magal, sc ji je zdelo, da bo obupala. Nihče ni 
mogel slišati, kako je jokala v temi. Nihče ji ni 
mogel pohiteti na pomoč.

Potem je v napeljavi nekaj škrtnilo, Elleen 
Herrick je slišala zaspan moški glas: »Halo?«

Hlipala je in ihtela, vsaj zdelo se ji je tako. 
In vendar je bil njen glas jasen, čeprav je imel 
svojevrsten prizvok:

»Rada bi govorila z Grayem, z Michaelom 
Graycm...«

Psihiatru Michaelu Grayu se je zelo mudilo. 
Velik je bil in gibčen, zato se je spretno prerinil 
do vrvi, ki so jo bili v naglici napeli v višini 
pasu. Ne da bi obstal, se je sklonil, smuknil pod 
vrvjo na ono stran in se spet zravnal. Stražnik 
v uniformi je zavpil nanj:

»Hej, vi! Nazaj!«
(Nadaljevanje!


